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FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Fritidsudvalgets møde den ----- —
15. april 2015

Mødelokale F6 kl. 16.00

Referat

2£ _  Godkendelse af dagsorden 

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse s 8.

Normalforretningsordenen s 3.

Beslutning

Godkendt idet sag nr. 33 ændres til orienteringssag. Lars Jepsen-Sølvhøj (A) 

spurgte ind til, om han er inhabil i forhold til sag 37 med begrundelsen, at han 

privat er involveret i entreprisen. Udvalgets vurdering er, at Lars Jepsen-Sølvhøj 

(A) ikke er inhabil, da sagen ikke drejer sig om entreprisen men om øvrige udgifter 

i forbindelse med reetablering af klubhusfaciliteterne.

Fraværende:

Leif Rasmussen (O).

30 Meddelelser 

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse s 8.

Normalforretningsordenen s 3.
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Beslutning

Orientering om borgerinddragelsesproces i Ferslev.

Orientering om Fællessang påTV2 Charlie.

Orientering om Aprilfestival.

Fraværende:

Leif Rasmussen (O).

31 Regnskab oa overførsler 2qia  - Fritidsudvalget 

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse jr 40.

Sagsfremstilling

Opgørelserne vedrørende 2014 er gennemgået af Økonomi og fagområderne for 

at sikre, at der ikke overføres resultater, der skyldes demografiændringer, 

budgetfejl eller lignende.

Med enkelte undtagelser er alle serviceudgifter omfattet af overførselsadgang. 

Mer- eller mindreforbrug vedrørende andre udgifter (overførselsudgifter, 

forsikrede ledige, den centrale refusionsordning, aktivitetsbestemt 

medfinansiering og ældreboliger) overføres ikke.

Overførsel af uforbrugte serviceudgifter sker rent teknisk ved en tillægsbevilling til 

budgettet. Den budgetterede serviceramme må i de enkelte år ikke overstige den 

udmeldte serviceramme af hensyn til budgetsanktionslovgivningen. Fra 2010 blev 

overførselsreglerne i Frederikssund derfor tilpasset således, at de ikke medvirker 

til en potentiel sanktionstrussel:

• Nettomindreforbrug overføres som udgangspunkt til 2016, hvor beløbene 

indarbejdes i det vedtagne budget.

• Uopsættelige bevillinger, som skal afholdes i tilknytning til det afsluttede 

regnskabsår, overføres til 2015.

• Nettomerforbrug overføres til 2015.

Formålet med overførselsadgangen er at skabe en incitamentsstruktur, der 

medgår til at sikre, at institutionerne agerer økonomisk og aktivitetsmæssigt 

rationelt i forhold til deres bevillinger.
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For Fritidsudvalget er der et korrigeret overskud i forhold til det korrigerede 

budget på 3,1 mio. ler. svarende til 5 pct. af budgettet. Fleraf søges 2,0 mio. ler. 

overført. o,8 mio. ler. overføres til 2015 anlæg. 03 mio. ler. overføres til 2015 drift, 

mens 0,9 mio. ler. overføres til 2016 drift.

Regnskab

I løbet af 2014 er budgettet under Fritidsudvalget -  via de tre årlige 

budgetopfølgninger -  blevet øget fra 60,2 mio. ler. til 6o,6 mio. ler., hvilket primært 

skyldes:

• Overførsler fra 2013 på o,6 mio. ler. (hovedsagligt overførsel vedr. J.F. Willumsens 

Museum).

• Nedregulering af budgetter vedr. skatter og afgifter på -0 3  mio. ler.

• Opregulering af budget på o,i mio. ler. til Roskilde Museum vedrørende IT på 

Museet Færgegården.

Flerefter udgør årets resultat et overskud på 3,0 mio. ler., hvilket primært skyldes:

• i,5 mio. ler. vedrørende J.F. Willumsens museum. Eksterne midler fra fonde og 

puljer har medvirket til ugennemsigtighed i budgettet.

• o,i mio. ler. ubrugte midler på idræt.

• 0,2 mio. ler. ubrugte midler på musik.

• i,o mio. ler. uforbrugte midler vedrørende diverse kulturelle opgaver, som f.eks. 

kulturpulje, Valhal, Frederikssund Friluftsscene, Rejsestalden etc.

• 0,3 mio. ler. ubrugte midler på folkeoplysningsområdet.

Årets resultat på 3,0 mio. ler. korrigeres med o,i mio. ler. vedrørende neutralisering 

afvand og renovation.

Overførsel

På baggrund af ovenstående udgør det korrigerede resultat for 2014 3,1 mio. ler., 

hvoraf 2,0 mio. ler. overføres. Overførslen er sammensat påfølgende måde:

• Uforbrugt budget på idrætsområdet på o,i mio. ler.

• Uforbrugt budget på J.F. Willumsens Museum på 0,4 mio. ler. (heraf overføres 

0,2 mio. ler. til anlæg 2015)
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• Uforbrugt budget på musik på 0,2 mio. ler. (overføres til anlæg 2015)

• Uforbrugt budget på andre kulturelle opgaver i,o mio. ler. (heraf overføres 03 

mio. ler. til anlæg 2015)

• Uforbrugt budget på Folkeoplysende voksenundervisning 03 mio. ler. 

Anlægsprojekter

Økonomi har, foruden driftsbudgetterne som gennemgået ovenfor, ligeledes i 

samarbejde med fagområderne foretaget en gennemgang afalle kommunens 

anlægsprojekter med henblik på at opgøre på hvilke anlægsprojekter, der skal 

overføres restbudget fra 2014 til de efterfølgende år, og hvilke der er afsluttet i 

2014.

Gennemgangen af anlægsprojekter, der er opstartet i Fritidsudvalget, viser at der 

2014 samlet set var anlægsbudgetter for 9,2 mio. ler. Regnskabet viser udgifter for 

6,i mio. ler. og indtægter for 0,9 mio. ler. Restbudgettet var således på 4,1 mio. ler., 

hvoraf der indstilles overførsler for 3,5 mio. ler. Der henvises til det vedlagte bilag 

for en oversigt med de enkelte anlægsprojekter.

Økonomi

Drift:

Tillægsbevilling på 0,3 mio. ler. i 2015 til drift og 0,8 mio. ler. til anlæg. Endvidere 

indarbejdes 0,9 mio. ler. i driftsbudgettet for 2016.

Anlæg:

Tillægsbevilling på 3,5 mio. ler. i 2015 på igangværende anlægsprojekter.

Indstilling

Økonomichefen indstiller, at Fritidsudvalget over for Økonomiudvalget og 

Byrådet anbefaler, at:

1. Som følge af regnskab 2014 overføres i alt 2,0 mio. ler., heraf 1,1 mio. ler. til 

2015 fordelt med 0,8 mio.ler. til anlæg og 0,3 mio. ler. til drift, mens 0,9 mio. 

ler. indarbejdes i budgetforslag for 2016.

2. Godkende de fremsatte overførsler af anlægsbudgetter på 3,5 mio. ler. fra 

2014 til 2015 under Fritidsudvalget.

Beslutning

Anbefales.
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Fraværende:

Leif Rasmussen (O).

• Bilag - Overførsler på anlæg - Fritidsudvalget

32 FindVei-proiekt i Sillebro Ådal 

Sagsfremstilling

Ansøgning om tilskud fra Idrætsfacilitetspuljen:

Dansk Orienterings-Forbund har i samarbejde med en lang række kommuner og 

private sponsorer etableret afmærkninger i naturskønne områder af særligt 

egnede ruter til begynder-orienteringsløb under betegnelsen "FindVej".

Det grundlæggende element i FindVej-projektet er etablering af 

afmærkningspæle i terrænet eller på stierne. De anvendte pæle skal være af en 

størrelse og farve, som både æstetisk og funktionelt kan honorere de krav, som 

Naturstyrelsen anbefaler for afmærkning.

I Frederikssund Kommune har orienteringsløb kun meget sporadisk været 

præsenteret for børn, unge og voksne.

Den i Egedal Kommune hjemmehørende orienteringsløbsklub Kildeholm, der 

udover skoleløb, i flere år har været teknisk arrangør af "Jagten" på Selsø Slot, 

tilbyder nu at være samarbejdspartner i bestræbelserne på at gennemføre et 

FindVejprojekt i Sillebro Ådal.

Som led i kommunens bestræbelser på at sikre rammer for naturoplevelser og 

livslang idrætsudøvelse, vil projektet indgå som et helt nyt element i den vifte af 

tilbud, der enten er etableret i Sillebro Ådal (kondistier, shelters, bålpladser m.v.) 

eller er under etablering (natur-fitnessmiljøer).

Omkostningerne til gennemførelse af et FindVej-projekt af varig karakter 

andrager 17.000 ler. i materialer (pæle og kort). Hertil kommer 8.000 ler. i 

entreprenøromkostninger for nedgravning af pæle, eller i alt 25.000 ler. for det 

samlede projekt.
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Frederikssund Idrætsråd udtaler:

"Ansøgning om støtte til etablering af afmærkningspæle i terrænet. Vi finder 

"FindVej" projektet som en rigtig god ide og sjov måde at aktivere familier på. Det 

gælder om, at kommunens borgere kan benytte naturen. Kommunen bør udvide 

tanken, så området omkring Ådalen får en lav belysning, når der alligevel skal 

graves afmærkningspæle ned. Det vil gøre området brugbart hele året.

Måske findes der andre puljer i kommunen, der også kan spytte lidt i kassen, f.eks. 

kunne Erhverv og turisme (Vækstudvalget) og Teknisk udvalg have interesse i 

projektet.

Et godt projekt som vi kan anbefale der gives støtte til".

Økonomi

Der er afsat 2.088.000 ler. i Budget 2015 til Idrætsfacilitetspuljen, hvoraf 2.047.000 

ler. endnu ikke er disponeret. Det resterende budget for 2014 er fuldt udmøntet. 

Restbudgettet for 2014 vil indgå i overførselssagen.

Indstilling

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

i. Udvalaet træffer afaørelse i saaen.

Beslutning

Ansøgning om tilskud på 25.000 ler. imødekommes.

Fraværende:

Leif Rasmussen (O).

32 Unaecafe 

Sagsfremstilling

I januar 2015 blev Frederikssund Ungeråd etableret, og fem unge herfra har 

dannet en styregruppe for en fremtidig cafe.
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Kultur- og fritidssekretariatet og SSP har løbende haft møder med den gruppe 

unge. De har udarbejdet et oplæg, hvor de definerer deres forestillinger og ønsker 

til et sted, hvor de kan mødes. Oplægget er vedlagt som bilag.

De unge har været meget åbne for input, og tilgangen til en cafe er, at det er et 

udviklingsarbejde. De skal i gang, prøve nogle aktiviteter og organiseringer af. 

Derudover skal den faktiske interesse og behov blandt kommunens øvrige unge 

afprøves, så cafeen kan blive det sted, de unge ønsker.

De unges ønske om en cafe bunder i et dybere ønske om, at gøre Frederikssund til 

et sted, hvor unge trives, og hvor andre unge søger hen, fordi her er rart at være. 

De unge har længe kæmpet for et sted. Administrationen arbejder på at finde et 

lokale, som kan være delvist til rådighed for de unge.

Følgende er i spil:

• Bakketoppen, Odinsvej i Frederikssund

• Bibliotekssalonenjernbanegade i Frederikssund

• Drop-in cafeenjernbanegade i Frederikssund 

Proces frem til januar 2016:

Der arbejdes hen imod, at de unge får adgang til et lokale pr. i. september. Lokalet 

vil danne ramme om en implementering af de unges oplæg.

I administrationen arbejdes der på en organisatorisk løsning, der kan rumme 

dilemmaet i en selvorganiserende ungecafe i kommunale rammer med de regler 

og det ansvar, der følger med.

Administrationen indstiller, at det sker indenfor den eksisterende ramme af SSP 

og Fritids-ungdomsklubber i forbindelse med den nye ressourceudmelding til 

disse nye enheder.

Det foreslås, at en person fra den organisatoriske forankring tilknyttes projektet 

pr. i. september.

Et økonomisk overslag lyder på ca. V2 årsværks samt 100.000 til aktivitetsmidler. 

Aktivitetsmidlerne skal gøre det muligt for de unge at gennemføre nogle af de 

ønskede aktiviteter jf. aktivitetskalender i bilaget side n.

Derudover foreslår administrationen, at en del af disse penge udgør en ungepulje, 

som en nedsat gruppe unge skal stå for.

Økonomi

Finansiering findes inden for den eksisterende ramme af Ungdomsskole, SSP og 

Fritidsklubber under Uddannelsesudvalget.
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Indstilling

Direktøren for Opvækst, Uddannelse og Kultur indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. De unge får adgang til et lokale pr. i. september 2015.

2. Der sker indenfor rammerne af SSP og Fritids-ungdomsklubber.

3. Der økonomisk afsættes en ramme til ledelse og V2 årsværk samt 100.000 

ler. til aktiviteter. Midlerne hentes fra den eksisterende ramme for SSP og 

Fritids-ungdomsklubber.

4. En del af pengene afsættes til en ungepulje.

Indstilling 13. april 2015, plet. 37:

Direktøren for Opvækst, Uddannelse og Kultur indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. De unge får adgang til et lokale pr. i. september 2015.

2. Der sker indenfor rammerne af SSP og Fritids-ungdomsklubber.

3. Der økonomisk afsættes en ramme til ledelse og V2 årsværk samt 100.000 

ler. til aktiviteter. Midlerne hentes fra den eksisterende ramme for SSP og 

Fritids-ungdomsklubber.

4. En del af pengene afsættes til en ungepulje.

Beslutning

Orientering givet.

Fraværende:

Leif Rasmussen (O).

Uddannelsesudvalget, 13. april 2015, pkt. 37:

Godkendt.

Fraværende:

Kim Rockhill (A).

• Unodomskulturhus - oplæo fra de unoe

34 Kunstaræsbane - Dalby 

Sagsfremstilling
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I bestræbelserne på at skabe gode rammer for udviklingen af bl.a. fodboldsporten 

i Dalby-området er betingelser og økonomi for etablering af en kunstgræsbane på 

den hidtidige grusbane ved Solbakkeskolen nu endeligt klarlagt.

En kunstgræsbane vil udover den primære funktion som fodboldbane året rundt, 

samtidig give mulighed for at optimere det samarbejde mellem idrætsforening, 

skole og daginstitution, som netop miljøet omkring Solbakkeskolen har udviklet 

gennem årtier. I det seneste år også som et konkret kommunalt understøttet 

projekt i sammenhæng med Skolereformen.

Dalby IF, der er hovedomdrejningspunktet ved etableringen af kunstgræsbanen, 

har tidligere givet tilsagn om at bidrage både arbejdsmæssigt og økonomisk i 

baneetableringen.

Dalby IF vurderer, at kunstgræsbanen er velegnet som træningsbane og til 

sekundære kampformål, men er indforstået med, at den ikke kan honorere 

kvalitetskrav til eksempelvis landspokalkampe m.v.

Der er den 5. november 2013 af Idrætsfacilitetspuljen bevilget 1.034.875 inkl. moms. 

Differencen mellem budget og bevilling er 551.983,75 ler. inkl. moms, hvoraf Dalby 

IF har givet tilsagn om at bidrage med halvdelen, 276.983,75 inkl. moms, mens 

Frederikssund Kommune ansøges om at finansiere den resterende halvdel på 

275.000 ler. inkl. moms. Den ansøgte tillægsbevilling udgør således uden moms 

228.250 ler.

Frederikssund Idrætsråd udtaler:

"Frederikssund Idrætsråd har gennemgået ansøgningen fra Dalby IF om midler til 

dækning af resterende udgifter til etableringen af kunstgræsbanen i Dalby.

Vi er bekendt med, at Dalby IF igennem længere tid har arbejdet ihærdigt på 

projektet, og da de har givet tilsagn om medfinansiering ved at bidrage med 

halvdelen af de resterende udgifter, støtter vi ansøgningen, så kunstgræsbanen i 

Dalby endelig kan etableres.
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Desuden gør vi opmærksom på, at i udtalelsen af 24. juni 2014 vedrørende midler 

til dækning af merudgifter til etablering af kunstgræsbaner i Dalby og Slangerup 

lød vores svar som følger:

Vores principielle holdning er, at store og dyre anlægsopgaver ikke burde tages fra 

Idræ tsfacilitetspuljen, men være en dei a f den politiske budgetlægning, og vi kan 

frygte, at man også ved frem tidige budgetoverskridelse a f kommunale projekter 

1/H forsøge at bruge pengene fra puljen ti i  at dække nogle a f udgifterne.

Når det så er sagt, og der stadig er penge tilbage i puljen, og forvaltningen ikke 

har kendskab til andre store træk fra puljen, synes vi, at et mindre beløb kan tages 

fra puljen dog uden, at det skal skabe præcedens ved fremtidige 

budgetoverskridelser".

Økonomi

Der er afsat 2.088.000 ler. i Budget 2015 til Idrætsfacilitetspuljen, hvoraf 2.047.000 

ler. endnu ikke er disponeret. Det resterende budget for 2014 er fuldt udmøntet. 

Restbudgettet for 2014 vil indgå i overførselssagen.

Indstilling

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at: 

i. Der træffes beslutning i sagen.

Beslutning

Ansøgning om yderligere tilskud til etablering af banen på 275.000 ler. 

imødekommes.

Fraværende:

Leif Rasmussen (O).

• Prisberegning Kunstoræsbane i Dalby.doc

2S . Kreds g7, Ferslev - Beachvollev- oo petanouebaner 

Sagsfremstilling

Kreds 57 Ferslev ansøger om tilskud fra idrætsfacilitetspuljen på i alt 87.599 ler. 

(brutto 105.556 ler.) til renovering af beachvolleybanen og petanqueanlægget på 

klubbens stadion i Ferslev.
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Den kommunale bevilling vil maksimalt udgøre 87.599 ler. netto, såfremt 

ansøgningen imødekommes i fuld udstrækning.

Frederikssund Idrætsråd udtaler:

"Frederikssund Idrætsråd har gennemgået ansøgningen fra Kreds 57 om midler til 

renovering af Beachvolley og Petanque baner i Ferslev.

En fin og velbegrundet ansøgning som vi bakker op om.

Vi har følgende bemærkninger til ansøgningen:

Renovering af Beachvolley bane

Denne ansøgning støtter vi, så klubben kan få en bane, der fungerer.

Vi anbefaler, at der gives midler, som svarer til tilbud på udskiftning af sand på 

Beachvolley banen.

Udbedring af petanquebaner

Som udgangspunkt skal kommunens anlæg fungere -  et kommunalt anlæg, som 

kommunen principielt bør vedligeholde.

Måske er der mulighed for, at klubben kan bidrage med private eller 

sponsormidler og stille med arbejdskraft til at udføre arbejdet.

Vi anbefaler, at der gives et passende tilskud mod, at klubben selv udfører noget af 

arbejdet."

Økonomi

Der er afsat 2.088.000 ler. i Budget 2015 til Idrætsfacilitetspuljen, hvoraf 2.047.000 

ler. endnu ikke er disponeret. Det resterende budget for 2014 er fuldt udmøntet. 

Restbudgettet for 2014 vil indgå i overførselssagen.

Øgede udgifter til drift og vedligeholdelse vil som udgangspunkt skulle finansieres 

inden for Fritidsudvalgets egen budgetramme.

Indstilling

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstillet til Fritidsudvalget, at: 

i. Der træffes beslutning i sagen.

Beslutning

I
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Ansøgningen imødekommes delvist. Udvalget ønsker at finansier udskiftning af 

sand til beachvolley-anlægget samt udskiftning af stenmel til petenquebanen i alt 

svarende til en samlet bevilling på 54.681,25 ler. Udvalget besluttede, at Kreds 57 

fremadrettet selv må varetage vedligeholdelsen af begge anlæg.

Fraværende:

Leif Rasmussen (O).

• Bilag Kreds 7̂

26 Frederikssund Oaks oa ORI-Atletik - Klub- oa træninasfaciliteter 

Sagsfremstilling

Frederikssund Oaks og ORI-Atletik, der har udendørs træningsfaciliteter på 

Ådalens Skole, har gennem en årrække efterspurgt indendørs faciliteter til 

styrkelse af både foreningernes sociale liv og primært for Frederikssund Oaks' 

vedkommende også styrketræningsfaciliteter.

ORI-Atletiks behov går primært i retning af et egentligt klubhus med 

styrketræningsfaciliteter tættest muligt på atletikanlægget, som begge klubber og 

skolen vil kunne gøre brug af, mens Frederikssund Oaks ikke har samme behov for 

trænings- og klubhusfaciliteter i umiddelbar nærhed af trænings- og kampbanen.

Frederikssund kommunes afdeling for Natur og Byggeri, som forestår 

ombygningsprocessen af Ådalen Skole - og dermed har et indgående kendskab til 

skolens nuværende og fremtidige indretning - har i dialog med de to foreninger, 

Ådalens Skole og Kultur- og fritidssekretariatet udarbejdet 4 alternative forslag til 

imødekommelse af brugernes ønsker.

Forslagene er:

Model i. Klubhus-pavillon i let byggeri i trekant mellem p-plads og atletikbane: 

3.011.018 ler. (kræver lokalplanændring).

Model 2. Klubhus opført samme sted som model 1, men i gedigent materiale: 

3.630.405 ler. (kræver lokalplanændring).

Model 3. Klubhustilbygning i 2 planer på gavlen af den gamle idrætshal: 6.542.965 

kr.
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Model 4. Indretning af klublokale ved ombygning den gamles hals toiletter og 

depotrum + ombygning afsikringsrum i bygning D til styrketræningslokale: 

852.450 ler.

Frederikssund Idrætsråd udtaler følgende:

"Frederikssund Idrætsråd har gennemgået forslagene til klubhus til Frederikssund 

OAKS og ORI-Atletik, der har udendørs træningsfaciliteter påÅdalen Skole. 

Klubbernes ansøgninger, Frederikssund kommune Natur- og Byggeriets 

anlægsforslag og Ådalen skoles anbefaling.

I udtalelse af 26. november 2014 om ansøgning fra Frederikssund OAKS og ORI 

Atletik og Motion om midler til opførelse af fælles klubhus skrev vi:

Et spændende projekt og et godt sam arbejde m ellem  to idrætsklubber og skolen 

om opførelse a f et nyt fæ lles klubhus. Principielt synes vi, at alle klubber bør have 

deres egne klublokaler D er er indhentet tilbud på bygningen a f klubhuset, som  

udgør 1.259.800 kr. + udgifter d i stikledninger og tilslutning for el, vand og kloak, 

som  ikke er m ed /  tilbud det.

Som det fremgår af Frederikssund kommunes afdeling for Natur og Byggeri er 

projektet blevet dyrere, og uanset hvilke model der vælges, bør det høre til under 

de årlige budgetforhandlinger".

ORI-Atletik har på et efterfølgende møde tilkendegivet, at klubben ikke kan 

tilslutte sig model 4. Derimod ønsker Frederikssund Oaks, at der arbejdes videre 

med model 4, da denne opfylder deres ønsker og behov.

Økonomi

Der er afsat 2.088.000 kr. i Budget 2015 til Idrætsfacilitetspuljen, hvoraf 2.047.000 

kr. endnu ikke er disponeret. Det resterende budget for 2014 er fuldt udmøntet. 

Restbudgettet for 2014 vil indgå i overførselssagen.

Indstilling

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at: 

i. Der træffes beslutning i sagen.

Beslutning



Side 14

Bevilling til gennemførelse af Model 4 med en samlet omkostning på 852.450 ler. 

imødekommes under forudsætning af, at skolen og andre foreninger fremadrettet 

kan anvende lokalerne, og at den afledte drift på motionsudstyr og inventar 

påhviler foreningerne.

Fraværende:

Leif Rasmussen (O).

• Bilag Oaks oa ORI-Atletik

• Oaks oa ORI-Atletik

32 FIK - retablering af klubhus efter stormen ultimo 2012 

Sagsfremstilling

I forbindelse med ombygning af FIK's klubhus, som konsekvens af de skadersom 

stormfloden Bodil påførte bygningerne, har Frederikssund Kommune modtaget 

1.834.857,87 ler. fra forsikringen. Det samlede renoveringsomkostningsbudget løber 

op i 2.049.868 ler., fordelt på entreprenørkontrakt 1.249.868 ler. og tillægsarbejder, 

rådgivning samt forudgående undersøgelse mv. på 800.000 ler. Der er således et 

underskud på projektet på 215.000 ler., som Idrætsfacilitetspuljen ansøges om at 

dække til færdiggørelse af klubhuset.

Frederikssund Idrætsråd er anmodet om en udtalelse i sagen. Denne vil blive 

forelagt på udvalgsmødet.

Økonomi

Der er afsat 2.088.000 ler. i Budget 2015 til Idrætsfacilitetspuljen, hvoraf 2.047.000 

ler. endnu ikke er disponeret. Det resterende budget for 2014 er fuldt udmøntet. 

Restbudgettet for 2014 vil indgå i overførselssagen.

Indstilling

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

i. Der træffes beslutning i sagen.

Beslutning

Godkendt idet det understreges, at lokalerne fremadrettet skal kunne anvendes af 

øvrige foreninger i kommunen.



Side 15

Fraværende:

Leif Rasmussen (O).

28 Slangerup Bio - ny kontrakt 201^-2020

Lovgrundlag

Filmloven.

Sagsfremstilling

Lejekontrakten mellem Frederikssund Kommune og Foreningen Slangerup Bios 

Venner udløber med udgangen af 2014.

Såfremt udlejer, Frederikssund Kommune, ønskerat udleje biografen i Slangerup, 

har lejeren fortrinsret til at leje på nyforhandlede vilkår, jævnfør gældende aftale jr 

3-

Udkastet til den reviderede aftale er afstemt med Slangerup Bios Venner, som 

fortsat ønsker at drive biografen i Slangerup.

Slangerup Bios Venner overtog driften af Slangerup Bio den 28. februar 1988. 

Biografen drives som foreningsbiograf.

Et medlemskab koster pr. år 150 ler. for voksne, 75 ler. for pensionister og unge 

under 25 år.

Foreningen har 300 medlemmer. Der er ca. 110 mennesker, som er aktive i 

arbejdet omkring biografen.

Foreningen udgiver hver måned et medlemsblad, som udkommer sammen med 

månedsprogrammet.

Overskud fra biografdriften anvendes til forbedringer i biografen, reparationer og 

fornyelser.

I forhold til den gældende lejekontrakt er følgende forhold ændret eller tilføjet:

• Det er præciseret, at vedligehold af udearealer påhviler Frederikssund 

Kommune.

• Den nye aftale benævnes "Aftale om brugsret" i stedet for lejekontrakt. Årsagen 

til dette er en juridisk vurdering om, at dette er en mere korrekt benævnelse.

• Sproglige korrektioner.

• Opdatering af inventarliste.

Fortsat sagsfremstilling til Fritidsudvalgets møde 5. november 2014:
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Den 17. september behandlede Økonomiudvalget forslaget om en ny aftale med 

Slangerup Bio. Økonomiudvalget havde følgende spørgsmål:

• Ønsker en sammenligning mellem de to foreningsbiografer -  Skibby Kino og 

Slangerup Bio.

° Sammenligningen er opstillet i et skema og vedlagt som bilag.

• Kan der ydes støtte til foreningsbiografer?

° De minimisforordningen betyder, at en kommune kan yde støtte til 

biografdrift med max 200.000 euros fordelt over tre år. Den nye lov er 

gældende til en ny lov vedtages.

• Efter hvilke kriterier udlåner biografen deres lokaler?

° Slangerup Bio har sendt retningslinjer og prisliste, som er vedhæftet.

° Det bør bemærkes, at Slangerup Bio tager leje for udlån af biografen til 

Filmklubben Holger, som derefter modtager lokalestøtte.

• Er der begrænsninger på præmierefilm?

° Svar på spørgsmålet er vedlagt som bilag.

Fortsat sagsfremstilling til Fritidsudvalget 15. april 2015:

Økonomiudvalget bad i november 2014 om en undersøgelse af, hvorvidt 

konstruktionen for Slangerup Bio er lovlig.

Kultur- og fritidssekretariatet har svaret på ovenstående spørgsmål i 

sagsfremstillingen den 5. november til Fritidsudvalget og den 19. november til 

økonomiudvalget, der ønskede en uddybning af spørgsmål 3.

Spørgsmål angående kriterier for udlån og leje af lokalet.

KL og Kulturministeriet har set på konstruktionen af biografen. Ingen af dem kan 

eller vil blåstemple konstruktionen, da det er op til kommunernes egne jurister at 

fortolke og forvalte loven.

Frederikssund Kommunes jurister vurdere ikke, at det er foreneligt med 

Folkeoplysningslovens jr 25, at Slangerup Bio får stillet et lokale vederlagsfrit til 

rådighed, som de lejer ud til folkeoplysende foreninger, der henter lokalestøtte fra 

Folkeoplysningsudvalget.

Konkret er der tale om Filmklubben Holger, som lejer biografen og henter 100 %  

lokalestøtte. Denne ordning stammer fra GI. Slangerup Kommune. Siden 

kommunesammenlægningen har retningslinjer for lokaletilskud betydet, at der



Side 17

ydes 65 %  refusion i lokalestøtte til folkeoplysende foreninger (dog 75 %  til 

aftenskoler).

Ifølge Folkeoplysningsloven s 21 skal kommunen anvise egnede ledige lokaler til 

den frie folkeoplysende virksomhed, hvis det er muligt.

Det er Folkeoplysningsudvalget, der beslutter, hvem der modtager lokaletilskud.

I den konkrete sag, er der ikke tale om ledige lokaler, idet disse er underlagt fuld 

brugsret af biografforeningen. Kommunen kan derfor ikke anvise til brug af disse 

lokaler, som aftalen om brugsret er skruet sammen i dag.

I biografens lejeaftale fra 2009-2014 samt forslaget til den nye aftale om brugsret 

fremgår det af jno , at:

Bygningerne må kun anvendes til biograf og beslægtede kulturelle 

arrangementer. Slangerup Bio's Venner er forpligtet til at give adgang til andre 

foreninger til brug af biografen mod et vederlag.

Slangerup Bio's venner har opstillet kriterier for udlån og udlejning af lokaler (se 

bilag). Fler fremgår det, at foreninger og andre lånere benytter lokalet 

vederlagsfrit, imens filmklubber betaler leje for brug af lokaler -  herunder udstyr. 

Alt udstyr i Slangerup Bio ejes af Slangerup Bio's venner.

Det fremgår yderligere af Folkeoplysningsloven s 22 stk. 1 og 3, at når der anvises 

til lokaler, stilles disse til rådighed med det fornødne udstyr, indretning og 

inventar, når lokalerne anvendes til deres primære brug.

Stort set alt inventar i Slangerup Bio ejes af biografen selv. Frederikssund 

Kommune bør derfor enten indgå en aftale med Slangerup Bio omkring 

folkeoplysende foreningers brug af dette udstyr eller en aftale om, at 

Frederikssund Kommune overtager udstyret og dermed også forpligtelsen til at 

udskifte udstyret, såfremt der sker skader herpå.

Administrationen anbefaler, at det fremgår af den nye brugsaftale, at:

• Slangerup Bio ikke må tage lokaleleje fra Folkeoplysende foreninger.

• Frederikssund Kommune råder over et specifikt antal timer om ugen, til 

folkeoplysende aktivitet, hvor filmklubber kan bruge biografen vederlagsfrit.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkninger, da sagen ikke har bevillingsmæssige 

konsekvenser.

Indstilling
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Kultur-, Idræts- og Dagtilbudschefen indstiller, at Fritidsudvalget overfor 

Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:

1. Der indgås en ny aftale om brugsret mellem Frederikssund Kommune og 

Foreningen Slangerup Bios Venner for biografen i Slangerup.

2.

Indstilling til Fritidsudvalgets møde den 15. april 2015:

Kultur-, Idræts- og Dagtilbudschefen indstiller, at Fritidsudvalget overfor 

Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:

1. Der indgås en ny aftale om brugsret mellem Frederikssund Kommune og 

Foreningen Slangerup Bios Venner for biografen i Slangerup.

2. Administrationen bemyndiges til at indgå brugsaftale med Slangerup Bio 

med udgangspunkt i brugsaftalen tilknyttet som bilag, men med tilføjelse 

om, at filmklubber, der er godkendt af folkeoplysningsudvalget har fri 

adgang til at benytte biografen et fast aftalt antal timer, samt at 

folkeoplysende foreninger har fri adgang til at benytte lokalet, når det er 

ledigt og efter aftale med Slangerup Bio.

Beslutning

Udsættes med henblik på indhentelse af yderligere oplysninger.

Fraværende:

Leif Rasmussen (O).

Tidligere beslutninger:

Beslutning i Fritidsudvalget onsdag den 3. september 2014.

Anbefales.

Lars Jepsen-Sølvhøj (A) og Lars Thelander Bostrøm (O) var ikke til stede. 

Beslutning i Økonomiudvalget, onsdag den 17. september 2014

Udsat.

Beslutning i Fritidsudvalget, onsdag den 05. november 2014

Anbefales.

Kenneth Jensen (A) og Tom Lysgaard (E) var ikke til stede.

Beslutning i Økonomiudvalget, onsdag den 19. november 2014

Udsat.

Sagen genoptages på næste møde.
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• Udlejning af Slangerup Bio

• Premierefilm

• Notat Biografdrift opdateret oktober 20M

• Prisliste 20M Slangerup Bio

• Sammenligning Skibby Kino og Slangerup Bio's Venner

• Udlån af mødelokalet Slangerup Bio

• Aftale om brugsret mellem Frederikssund Kommune og Foreningen Slangerup 

Bios Venner - UDKAST auoust

• Vejledende eksempel på erklæring om de minimisstøtte

• Vejledning til de minimis forordningen 1


